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Schriftelijke vraag van raadslid Karel Noppe: Gebruik camera's door de politie

lndiener(s)
Karel Noppe (Liberaal Sint-Niklaas);

Gericht aan
Lieven Dehandschutter;

Bondige toelichting
In april 2019 gaf de gemeenteraad toelating aan onze politiezone' voor het gebruik van
bodycams. Er werd toen beslist om een proefproject op te zetten en een interne werkgroep op
te richten om het gebruik te evalueren. De burgemeester en toenmalige korpschef benadrukten
dat de bodycams alleen zouden gebruikt worden tijdens heel specifieke situaties. Men gaf als
voorbeelden: bij risicovolle huiszoekingen, manifestaties en evenementen. De beelden zijn
belangrijk voor de feitenwaarneming en eventuele identificatie werd nog meegegeven.
Sinds 2018 mogen politievoertuigen ook uitgerust worden met dashcams. Deze camera's,
gemonteerd op het dashboard of het voertuig zelf, zullen de route van en naar een noodgeval
registreren en eventueel de gebeurtenissen ter plaatse. Er wordt aangegeven dat het gebruik
van dashcams een preventief effect heeft, maar het vergemakkelijkt ook het verzamelen van
bewijsmateriaal voor politie patrouilles die slachtoffer worden van agressie.
Met betrekking tot het gebruik van bodycams heb ik volgende vragen:

• Hoeveel bodycams zijn er momenteel in gebruik binnen onze politiezone? Hoeveel
bodycams wil de politiezone op korte en lange termijn nog aanschaffen?

• Welke ploegen dragen bodycams? En in welke situaties? Wie beslist of een ploeg een
bodycam mag/moet aandoen?

• Is iedere interventieploeg uitgerust met een bodycam? Waarom wel/niet? Wie maakt
deze beoordeling?

• Welke richtlijnen zijn er van toepassing? Lees, vanaf wanneer zetten onze agenten hun
bodycam aan? Moeten zij dit op voorhand melden aan de betrokken personen die
gefilmd worden?

• Hoelang worden de beelden van de bodycams bewaard? Wie heeft er toegang toe? En in
welke omstandigheden?

• Hoe evalueert de politie het gebruik van deze bodycams? Wat zijn de bevindingen van
de werkgroep die dit intern opvolgt/opvolgde? In hoeveel zaken kon de bodycam al
gebruikt worden (om daders te identificeren nadien of als bewijsmateriaal bv.)? Zijn er
nog andere redenen waarom het gebruik van de bodycam als positief wordt ervaren?

• Wat is de kostprijs van 1 bodycam?
Met betrekking tot het gebruik van dashcams heb ik volgende vragen:
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• Hoeveel dashcams zijn er momenteel in gebruik binnen onze politiezone? Hoeveel
dashcams wil de politiezone op korte en lange termijn nog aanschaffen?

• Welke voertuigen zijn uitgerust met een dashcam? Alle interventievoertuigen? Ook de
anonieme voertuigen?

• Welke richtlijnen zijn er van toepassing? Lees, vanaf wanneer zetten onze agenten de
dahscam aan?

• Hoelang worden de beelden van de dashcams bewaard? Wie heeft er toegang toe? En in
welke omstandigheden?

• Hoe evalueert de politie het gebruik van dashcams?
• In hoeveel zaken kon de dashcam al gebruikt worden (om daders te identificeren nadien

of als bewijsmateriaal bv.)? Zijn er nog andere redenen waarom het gebruik van de
dashcam als positief wordt ervaren?

• Wat is de kostprijs van 1 dashcam?
• Indien de politie nog geen dashcams in gebruik heeft, wil de korpschef deze op (korte)

termijn aanschaffen en er gebruik van gaan maken?
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bijtagen

Schriftetijke waag bodycam en dashcams

Geachte heer Noppe

Geacht raads[id

We hebben kennis genomen van uw vragen i.v.m. bodycams en dashcams.

Graag informeren we u dat de politiezone Sint-NikLaas niet over dashcams beschikt en geen intentie
heeft om deze camera's in de nabije toekomst aan te kopen.

De zoneóeschiK momenteel over 36 bodycams. Een bodycam kost 768 euro per toestel.

Het gebruik ervan wordt intern geregel.d door een korpsorder, dat wordt aangepast aan de
wijzigingen die in de Wet op het Pol.itieambt zijn verschenen over het gebruik van bodycams bij
potitie- i nterventies.

Bel.angrijkste wijzig ingen :

De pre-opname wordt verpticht Een bodycam staat steeds aan. De eigenl.ijke opname start
wanneer de politieambtenaar een knop indrukt. Standaard zutlen de 30 seconden voor deze
opname mee bewaard worden.

Het aankondigen dat men gaat fi[men, is niet meer verpticht indien het gebruik daardoor
onwerkzaam zou worden (bijv. n.a.v. tussenkomsten met teveel vo[k, binnen een gevaarl.ijke
context of inopportuun is omdat het goede verloop van de opdracht aanzientilk zou
geschaad worden).
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Sint-Niklaas

o De GR moet geen toestemming geven voor het gebruik van bodycams.

o Bij de opname moet de meta-data (zoal.s Locatie, data, tijdstip) eveneens bewaard worden.

. De bewaartermijn btijft gel.ijk (min. 50 dagen, max. 12 maand).

o De bodycam mag aangezet worden bij het begin van de interventie.

o Audio mag worden opgenomen.

Daarnaast zaI geen toestemming van de GR meer nodig zijn voor het tijdetijk gebruik vaR camera's

in bestoten, groene ruimtes die publ.iek toeganketilk zijn voor de duur van de operatie (bilv. in

parken, provincia[e domeinen enz.).

ln Sint-Niktaas worden de bodycams gebruiK door de interventiedienst.

De beel.den van de bodycams zijn nuttig gebl.eken in enkel,e dossiers van intern toezicht n.a.v.

kl.aihten, alsook in het kader van gerechtetijke ondezoeken (bijv. n.a.v. een verdacht overtijden).

Hoogachtend

Johan Verhutst
algemeen directeur

Lieven Dehandschutter
burgemeester
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